
NOVICE IZ NAŠIH KRAJEV
Kodeljevo

V sredo 7. aprila je bila na obisku v mladinskem
klubu Slovan študijske delegacija mladih iz ZR Nem-
čije. Z mladinci iz Mannheima smo se pogovarjali pred-
vsem o vlogi mladinskega kluba danes in o njegovem
pomenu za današnjo družbo. Prišli smo tudi do skup-
nega jezika glede klubskega programa, medtem ko je
njihov pogled na našo ureditev dokaj.zmoten.

A.K.

Dan mladih Moščanov
Ze dober mesec dni se predsedstvo terenske konfe-

rence ZMS Moste intenzivneje ukvarja s priptavami za
manifestacijo mladih, ki bo 23. maja na igriščih Slo-
vana na Kodeljevem.

Organizatorji obljubljajo, da bo manifestacija res
manifestacija in da bo udeležba resnično množična -
tako glede obiskovalcev kakor nastopajočih. Tako naj
bi mladi iz občine Ljubljana Moste-Polje dali svoj dclež
k obletnici 30-letnice vstaje slovenskega naroda. Po-
krovitelj prireditve bo občinska konferenca SZDL.

Organizator želi, da bi se prireditve udeležilo čim-
več mladih - ali kot udeleženci v programu ali pa kot
giedalci oziroma poslušalci. K oiganizaciji bodo pri-
spevali svoj delež tudi mladi terenske konfercnce Polje,
levji delež pri organizaciji športnih tekmovanj pa bo
prispevala občinske zveza za telesno kulturo.

Dan mladih Moščanov bo trajal cel dan, program pa
bo približno potekal takole: dopoldne bodo na progra-
mu športne discipline, v katerih bodo tekmovali aktivi
in klubi, popoldne pa bo ob partizanskem golažu free
koncert. Nastopilo bo več ansamblov moderne glasbe.
Vmes bo tudi kulturni program, v mladinskem klubu
Slovan pa bo likovna razstava mladih umetnikov likov-
nega krožka Moste. Sodelovala bo tudi vevška godba.

Vsi, ki želite sodelovati ali dobiti podrobnejše infor-
macije, pridite na TK TMS Moste, Ob Ljubljanici 42.

Sostro
Kot vsako leto je občinska zveza prijateljev mladine

tudi lctos organizirala šahovsko prvenstvo pionirjev.
Teh tekmovanj se udeležujejo učenci centralnih in
podružničnih šol; letos je prišlo tekmovat 99 pioniijev
in pionirk. Komisiie posameznih ekip so sestavljali
voditelji krožkov, vodja glavne komisije pa je bil
Otmar Zorn z osnovne šole Vide Pregarc. Letošnji go-
stitelj tega tekmovanja je bila osnovna šola Sostro. Naj-
boljše ekipe so dobile šahovske garniture, knjige in pri-
znanja.

Sredi aprila je bilo na osnovni šoli v Sostrem občin-
sko tekmovanje na temo: Kaj veš o prometu. Tekmo-
vanje organiziia vsako leto na drugi šoli občinska ko-
misija za vainost v prometu, predsednik te komisije je
Andrej Horvat.

Tekmovanja so se letos udeležili učenci 5 šol naše
občine. Pionirji so se pomerili v spretnostni vožnji na
poligonu, ocenjevalni vožnji na cesti in v izpolnjevanju
testnih pol. Dve najboljši ekipi gresta na medobčinsko
tekmovanje v Kočevje, najboljši pa nato na republiško
tekmovanje v Ljubljano.

Ta tekmovanja so namenjena predvsem množič-
nosti, saj spodbujajo pionirje k sigutni vožnji in pozna-
vanju prometnih predpisov.

Polje
Pretekli mesec je imela krajevna organizacija ZB in

W I Polje občni zbor, na katerem so obravnavali pro-
bleme svojih članov. Ti niso tako majhni, kot si morda
nekateri predstavljajo, saj so člani čedalje starejši in
nimajo vsega obljubljenega. Mcd diugim so obravnavali
ptoblem denarne pomoči članom, pomoč pri šolanju
otrok borcev, plačevanje članarine, obiske bolnih čla-
nov na domu ali v bolnišnici in drugo. Dosti hudih
besed je padlo na račun zemljiške politike. Precej čla-
nov ima svojo zemljo in hoteli bi graditi stanovanja, pa
jim to onemogoča stalni izgovor: ,,Ni zazidljivo!"

Težko je razumeti tak odgovor, saj ljudje leta in Ieta
gledajo piazne paicele in ni videti, da bi jih kdo po-
zidal ali da bo na njih stal objekt splošne ljudske ko-
risti.

Na zadnjem sestanku so izvolili tudi nov odbor:
Hinko Urbanc je predsednik, Anica Cerar tajnica in
Vinko Višnikar blagajnik. Njim želijo vsi člani ZB in
W I v Polju plodno delo v zadovoljstvo vseh članov.

Za gram
Ijudske tehnike

Tehniške dejavnosti so našle na področju občine
Ljubljana Moste-Polje ugodna tla. Največ priznanja gre
za to vodstvu osnovne šole Polje, ki mu je uspelo po-
staviti trdne temclje že osnovnemu tehniškcmu znanju
šolarjev, s tera pa je postaio tudi pomemben dejavnik
in soustvarjalec usmerjanja tehniških dejavnosti na tem
področju.

Delo že dobro poznanega broliarsko modelarskega
krožka - pod vodstvom tovariša Maksa Oblaka - te-
melji na rednem in dodatnem izobraževanju šolarjev
ter nekaterih mladincev, ki so že končali osnovno šolo
in se zaposlili ali nadaljujejo šolanje. RADIO KLUB
VEVČE, ki je sicer tehniška dejavnost Združenega
podjetja papirnice Vevčc, dobiva vsako leto nove člane
prav s te šole. Vzporedno deluje v sklopu tega podjetja
še FOTO KLUB VEVCE, ki posveča mladim s te šole
mnogo pozornosti ter skibi za njihovo vključevanje v
strokovno fotoamatersko delo ob delu odraslih članov
in - pod vodstvom predsednika Staneta Rupnika. Ce-
tudi so denama sredstva pereč problem v klubu, delo
ne zamre, marveč gre v korak z mnogimi novejšimi
tehničnimi dosežki. Fotoamaterji postopno spozna-
vajo vse potankosti - od najosnovnejših del do vedno
zahtevnejših. Od fotografiranja prek razvijanja filmov
do kopiranja fotografij je široko področje, kjer imajo
člani kiožka dovolj možnosti dodatnega izobiaževanja
o zakonitostih optike, kemije in tehnikc. V klub pri-
hajajo tudi mladinci z drugih šol in Papirnice Vevče,
odprt pa je tudi vsem drugim ljubiteljem fotoamater-
stva tega področja. FOTO KLUB VEVCE sodeluje z
vsemi klubskimi in tehniškimi enotami v sklopu Papii-
nics Vevče, ki je tudi njegov mentor.

Občani torej posvečajo dokajšnjo skrb razvoju teh-
niških dejavnosti, potrebna pa je stalna vsestranska
pomoč, da ne bi zaostajale, temveč, da bi se ugodno
razvijale in se vanjo vključevalo vedno več novih, še
zlasti mladih članov.

BOSTJAN NOVSAK

Zmaji nad Ljubljano
Dne 9. maja 1971 bo priredil mestni odbor Ljudske

tehnike v počastitev obletnice osvoboditve Ljubljane
množično pionirsko tekmovanjc s ploščatimi in dru-
gimi zmaji. Tekmovanje bo v parku inž. Stanka Bloud-
ka in se bo pričelo ob deveti uri dopoldne. Skupine
pioniijev ali posamezniki, ki se želijo udeležiti tekmo-
vanja, se morajo do konca aprila prijaviti svojim eno
tam Ljudske tehnike ali mestnemu odboru LT v Ko-
menskega ulici 7/11. Na tekmovanju je obvezen tek z
zmanjem na 50-metrski progi. Ocenjen ne bo le iz-

delek, temveč tudi sposobnosti leta zmaja, njegovega
vzleta in spusta.

Pionirji, člani Ljudske tehnike in taborniških dru-
žin, zgradite črm več zmajev in se pridružite tekmoval-
cem.

Vsakoletna tekmovanja zmajev so že tiadicionalna.
Zatorej naj bodo tekmovalne ekipe tudi iz področja
občine Ljubljana Moste-Polje čim številnejše!

BOSTJAN NOVSAK

Vevče
Koliko nas je, koliko imamo stanovanj - take in

podobne stvari nas zanimajo sedaj, ko je končan popis
prebivalstva. Tu vas lahko že seznanimo s podatki iz
Vevč. Vevčanov nas je skoraj dva tisoč ali točneje
1937, živimo v 564 stanovanjih, v katerih je 619 go-
spodinjstev

Sam popis prebivalstva je gladko potekal, saj so bili
vsi popisovalci Vevčani in je to piav gotovo olajšalo
delo.

Pred restavracijo Vevče so pričeli z deli za asfalti-
ranje prostora pred njo.

Tudi v bazenu bo letos maisikaj novega. V prihod-
nje bodo imeli neplavalci več prostora kot do sedaj. V
33-metrskem bazenu bo namreč tretjina bazena pri-
merna za neplavalce. Začeli bodo graditi tudi tribuno
pri velikem bazenu. Marsikdo bo presenečen nad novo
posajenimi drevesi.

Na Vevčah je bilo zadnje čase več vlomov v garaie
in vse kaie, da so se isti neznanci spravili tudi nad
trgovino, kjer pa so razbili le steklo.

Dne 9. aprila je bilo izvoljeno novo vodstvo mladin-
skega kluba Vevče. Za predsednika je bil ponovno iz-
voljen Mitja Vrečar, za podpredsednika Marko Robida
in sa sekretaija Tomi Mihelič. Izvoljena sta bila tudi
novi upravni in nadzorni odbor. Izvoljeni so bili pred-
vsem starejši mladinci, ki bodo pomagali mlajšim pri
njih začetnih težavah v vodenjukluba.

Sestanka so se udeležili tudi ptedsednik KS Lcopold
Gorše.sekretar ZK papimice Albin Zabukovec in pred-
sednik SZDL Vlado Trajkovič; vsi so mnogo prispevali
k uspešnemu delu sestanka.

V okviru mladinskega kluba bo začela delovati tudj
šahovska sekcija, ki naj bi povezovala stare in mlade,
saj se vanjo lahko vključi vsakdo. Torej kdor rad igra
šah, naj se javi Danijelu Zapušku, ki bo vodil to
sekcijo.

/
Klub Slovan —

drugi dom za mlade
Po daljšem počitku se je v mladinskem klubu Slovan

na Kodeljevem mladina zopet zdramila. Novi prostori,
ki nudijo mladim domala vsakršno deja\fnost. so bili
vse prevečkrat neizkoriščeni. Kje je bil vzrok takcmu
stanju?

Na zboru mladih je bilo veliko govora o bodočem
proračunu v klubu, vendar pa vse premalo interesa za
aktivnejše delo samih članov, katerim je pravzaprav
klub tudi namenjen. Ožji odbor, ki vodi klub, je sklenil
omogočiti vsem posameznikom ali skupinam, da se
predstavijo mladi publiki, kadarkoli želijo. Vsakršna
dejavnost, s katero se mladi danes ukvarjajo, je zani-
miva, ocenili pa jo bodo mladi člani kluba sami. Skle-
njeno je, da se lahko prijavijo k oblikovanju programa
prav vsi, predvsem pa tisti, ki nimajo možnosti afirma-
cije pred liršo publiko.

Pričakujemo, da se bodo vsi pnjavljeni med raladimi
s Kodeljevega resnično dobro počutili.

Slikaiji, pesniki, pevci, ansambli, zbiratelji tega in
onega, čarovniki, humoristi - dana vam je torej mož-
nost, da vas spozna širši krog mladih.

Pričakijemo vas v mladinskem klubu na Kode-
ljevem, Koblarjeva 34, Ljubljana.

ALES KARDELJ

Dolsko
S pomladjo je zaživel tudi mladinski klub v Dol-

skem. Priredili so že nekaj plesov, drugih aktivnosti pa
zaenkiat še ni. Upamo, da bo delo v klubu pod vod-
stvom novega predsednika Stojana Klandra ponovno
zaživelo.

Koncem marca so v Dolskem ponovno ustanovili
namiznoteniški klub. Imenoval se bo NTK Dolsko.
Poleg tekmovalnega namiznega tenisa bodo gojili tudi
igranje za rekrcacijo. Ustanovili so tudi namiznoteni-
ško šolo za najmlajše.

Popis v krajevni skupnosti Dolsko je potekal v redu
in brez nepotrebnih zastojev. Vseh pet popisovalcev je
svoje delo vzelo zelo resno, tako da je bil popis končan
že pred 10. aprilom.

DUSAN CERAR

Zadvor
Dne 27. maica je bila v Zadvoru proslava ob oblet-

nici boja 2. štajerskega partizanskega bataljona na Pu-
gledu, kateie so se udeležili tudi številni udeleženci
boja. Dne 23. marca leta 1942 so namreč partizani
tega bataljona napadli Italijane na Lipoglavu in jih 9
ubili. Po tej akciji so Italijani zbrali okoli 2000 vojakov
in s temi silami napadli partizane na Pugledu. Po celo-
dnevni bitki, v kateri so imeli Italijani 45 mrtvih, parti-
zani pa 4, so se le-ti umaknili, še prej pa zapustili
minirano taborišče. Zaradi neuspeha v tej akciji, so se
Italijani znesli nad civilnim prebivalstvom Lipogiava in
ubili 4 domačine, v Podlipoglavu samem požgali 4 go-
spodarska poslopja, znesli pa so se tudi nad vasmi v
bližnji okollci.

Ta bitka je seveda imela velik poraen, ker je bila do
tedaj v ,,Ijubljanski pokiajini" največja, in to pred
vrati same Ljubljane. Takiat so Italijani prvič resneje
občutili, kaj so partizani in s kom se bodo bojevali.

Iniciativni odbor za pioslavo 30-letnice ustanovitve
MolniSce čete pripravlja v okviru praznovanj vstaje
jugoslovanskih narodov proslavo ustanovitve OF in 1.
maja, ki bo v petek 30. aprila v zadruinem domu v
Zadvoru. Na proslavi bo govoril eden veteranov delav-
skega gibanja in Svobode v Zadvoru, kulturni del pa
bosta izvajali godba z Vevč in dramska skupina iz Za-
dvora s Hlapcem Jemejem.

Za to priložnost bodo poslali vabila vsem aanom
ZB in prireditelji upajo in želijo, da sc te proslave ude-
ležijo občani prav tako množično, kot so se proslave
ob obletnici bojev 2. štajerskega bataljona na Pugledu.

V spomin Molniški četi
Zadnji čas prebivalci KS Zadvor in okoliSkih kiajev

živijo in delajo predvsem za to, da dostojno proslavijo
svoj najslavnejši čas - čas ustanovitve Molniške čete.
To četo so sestavljali prve dni izključno delavci Za-
dvora in člani takratne Svobode.

Poročali smo že, da sta KS in ZB tega kraja ustano-
vila iniciativni odbor za postavitev spomenika v spo-
min na ta dogodek. Največje težave bo prav gotovo
imola finančna komisija in od njene delavnosti in iz-
najdljivosti bo največ odvisno, kakšna in v kolikšnem
obsegu bo proslava. Zato poziva in prosi družbene
organizacije in posameznike, da pomagajo pri tej
akciji, saj je Molniška četa odigiala veliko vlogo na

ozemlju današnje občine Moste-Polje, kot tudi drugod
po Sloveniji. Bila je skupno z Grosupeljsko in Mokro-
noško četo formirana v 2. štajerski partizanski ba-
taljon, pozneje pa v 2. grupo odrcdov, v enoto, ki jc
dala pečat vsemu partizanskemu vojskovanju. Vsem
borcem, ki so šli prek teh enot in teh krajev v parti-
zane smo dolžni vso zahvalo. Zato je skrajni čas, da se
jim. oddolžimo s spomenikom, saj smo s to dolžnostjo
odlašali že ves povojni čas. Istočasno pa naj bo to
obeležje nečemu, kar se je bistveno razlikovalo od
tistega, kar je bilo na Sv. Urhu: Sv. Urh je bil proizvod
vse slovenskc rcakcije, Molniška četa pa delo današnjih
občanov Moste-Polje. Zato smo dolžni, da postavimo
spomenik tudi vstaji in borbi! Naj se vidi, da so se
ljudje teh krajev med prvimi in množično dvigrili proti
tujcem za obrambo domovine ne pa, da se sliši in go-
vori le o Sv. Urhu. Pri tem smo dolžni sodelovati vsi in
tako poravnati dolg, katerega smo dolžni vsem bor-
cem, ki so povečini šli v partizane prav tam, kjer bo
stal spomenik.


